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Protokoll fört vid styrelsemöte den 14 december 2022 

Styrelsemöte #5 / 2022 

Tid och plats: 14 december 2022, Nordstjernan AB:s kontor 

Närvarande: Ulrika af Klint, styrelsens ordförande 

Ulf Wagner, ledamot 

Kurt Almqvist, avgående ledamot 

Tomas Billing, avgående ledamot 

Kjell A Nordström, avgående ledamot 

Juhani Selvani, tillträdande ledamot 

Anders Kumlander, tillträdande ledamot 

Katarina Kaila de Voto, tillträdande ledamot 

Magdalena Jerner, adjungerad (närvarande hela mötet) 

Erik af Klint, adjungerad (närvarande hela mötet) 

§ 1. Mötets öppnande samt val av ordförande för mötet ("BP") 

Styrelsens ordförande, Ulrika af Klint, anförde att mötet inte var kallat i laga ordning då det inte 

kallats av henne utan av stiftelsens VD och att mötet därför inte var ett styrelsemöte utan en 

slumpvis sammankomst. Ulrika af Klint avsade sig ordförandeskapet för styrelsemötet eftersom 

hon inte ansåg att det var ett styrelsemöte. Mot den bakgrunden öppnades mötet i stället av 

Ulf Wagner, i egenskap av den styrelseledamot som suttit längst i styrelsen, och valdes han till 

ordförande för mötet. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. I egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. 

§ 2. Adjungering ("BP") 

Beslutades att till mötet adjungera dels jur. kand. Magdalena Jerner, Gernandt & Danielsson 

Advokatbyrå KB samt huvudmannen för släkten af Klint, Erik af Klint, dels, för den del av mötet 

de inte är styrelseledamöter, Kurt Almqvist, Kjell A Nordström, Tomas Billing, Anders 

Kumlander, Juhani Selvani och Katarina Kaila de Voto. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. 1 egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 
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Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. 

§ 3. Val av protokollförare och justerare ("BP") 

Beslutades att välja Magdalena Jerner att föra protokollet samt Kjell A Nordström och Anders 

Kumlander att justera detsamma jämte ordföranden för mötet. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. I egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. 

§ 4. Fråga om mötet blivit behörigen kallat ("BP") 

Kallelse till styrelsemötet skickades, i enlighet med den av styrelsen godkända arbetsordningen, 

ut av stiftelsens VD den 7 december 2022 efter det att styrelsen enhälligt på föregående styrelse-

möte beslutat att ha ett extrainsatt styrelsemöte den 14 december 2022. Flera av ledamöterna 

anmälde punkter till dagordningen och skickade in underlag till mötet inför styrelseutskicket. 

Det var därmed tydligt att flera av styrelseledamöterna ansåg att det var påkallat att ha ett extra 

styrelsemöte. Ulrika af Klint medverkade också till styrelseutskicket och skickade på kvällen den 

7 december 2022 kompletterande underlag till hela styrelsen med anknytning till punkt 9 och 

10 på dagordningen. Senare på kvällen meddelade Ulrika af Klint per mejl att punkt 9 var alltför 

komplex för att kunna hanteras på styrelsemötet den 14 december 2022 och att något möte 

därför inte längre behövdes. Övriga styrelseledamöter ansåg att behovet av ett styrelsemöte 

kvarstod och meddelade detta per mejl. 

Beslutades mot bakgrund vad som anförts ovan att mötet blivit behörigen kallat. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. I egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där då det underlag som Ulrika af Klint skickat till VD inte gått ut med kallelsen. 

§ 5. Godkännande av dagordningen enligt dagordningsbilagan ("BP") 

Beslutades att godkänna dagordningen enligt dagordningsbilagan med den noteringen att 

punkt 9 utgått då Ulrika af Klint begärt att punkten ska bordläggas till ordinarie styrelsemöte 

den 10 maj 2023. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. 1 egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. 

gTransal.t j ,  i 09211115557483889479 Signerat 1,1J2 IN, Ah KAN 



STIFTELSEN 

HILMA AF KLINTs 
VERK 

§ 6. Föregående protokoll ("BP") 

Tomas Billing anförde att det var av största vikt att ändringarna i firmateckningsrätten för 

stiftelsen som beslutades på föregående styrelsemöte den 16 november 2022 registreras hos 

länsstyrelsen så snart som möjligt för att ändringarna ska bli tydliga gentemot tredje man. 

Tomas Billing föreslog därför att styrelsen ger Magdalena Jerner i uppdrag att den 22 december 

2022 skicka in protokollet från den 16 november 2022 till länsstyrelsen med en begäran om 

registrering av ändringarna i firmateckningsrätten till två styrelseledamöter i förening oavsett 

om protokollet är justerat av styrelsens ordförande eller inte. 

Beslutades att ge Magdalena Jerner i uppdrag att den 22 december 2022 skicka in protokollet 

från den 16 november 2022 till länsstyrelsen med en begäran om registrering av ändringarna i 

firmateckningsrätten till två styrelseledamöter i förening oavsett om protokollet är justerat av 

styrelsens ordförande eller inte. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. I egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. Specifikt anförde hon att beslutet om ändrad firmateckningsrätt står i strid med stiftelsens 

stadgar. 

§ 7. Styrelseuppdraget i Stiftelsen Hilma af Klints verk ("BP") 

Kurt Almqvist anförde att han i samband med att han åtog sig uppdraget som styrelseledamot i 

stiftelsen studerade stadgarna och deras förarbeten, nämligen Hilma af Klints antecknings-

böcker, korrespondensen mellan stiftelsens grundare viceamiral Erik af Klint och Hilma af Klint, 

testamenten och utkast till stadgar. 

Kurt Almqvist föredrog sedan den promemoria om styrelseuppdraget i stiftelsen Hilma af Klint 

och Hilma af Klints förhållande till antroposofin som skickats ut till styrelsen inför mötet. 1 

tillägg till vad som framgår av promemorian anförde Kurt Almqvist också att han läst alla 

styrelseprotokoll som stiftelsen har arkiverade och lyfte fram att Gustaf af Klint (son till 

viceamiral Erik af Klint och far till styrelsens nuvarande ordförande Ulrika af Klint och släktens 

nuvarande huvudman Erik af Klint) gjorde en stor insats för att göra Hilma af Klint 

internationellt erkänd. 

Vidare anförde Kurt Almqvist att viceamiral Erik af Klint ville donera Hilma af Klints verk till 

Antroposofiska Sällskapet antingen i form av en donation eller som ett arv men att antropo-

sofiska sällskapet tackade nej och att viceamiral Erik af Klint därför lät sig övertalas att istället 

bilda en stiftelse som skulle ta hand om verken. 

Kurt Almqvist anförde också att familjen af Klint anser sig vara "sakägare" i förhållande till 

stiftelsen, vilket inte stämmer eftersom stiftelsen, enligt Kurt Almqvist är en allmännyttig 

stiftelse och inte en familjestiftelse. För att det skulle vara fråga om en familjestiftelse skulle 

släkten behövt göra ett arvsavstående i förhållande till stiftelsen. Så skedde inte eftersom 
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viceamiral Erik af Klint var ensam ägare till Hilma af Klints verk när stiftelsen bildades. Delar av 

släkten har trots detta i strid med donatorns vilja velat ta över stiftelsen vilket lett till flera 

konflikter. 

Anders Kumlander påpekade att antroposofernas inflytande manifesteras i två punkter i 

stiftelsens stadgar, nämligen dels genom att det föreskrivs att huvudparten av styrelsens 

ledamöter ska vara medlemmar i Antroposofiska Sällskapet och dels genom att det anges att om 

styrelsen inte kan utse ersättare för avgående styrelseledamot ska ny ledamot utses av Allmänna 

Antroposofiska Sällskapet i Sverige. 

Kurt Almqvist föreslog sedan att styrelsen skulle besluta att Stiftelsen Hilma af Klints verk är en 

antroposofisk stiftelse. 

Därefter vidtog diskussioner. 

Beslutades att Stiftelsen Hilma af Klints verk är en stiftelse med antroposofisk inriktning vilket 

utgjorde en nyansering Kurt Almqvists beslutsförslag. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. I egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. Specifikt anförde hon att hennes farfar var inom marinen och inte var religionshistoriker 

samt att han försökte förstå Hilma af Klint men inte var någon tvättäkta antroposof, varför han 

inte kunde sägas ha bildat någon antroposofisk stiftelse. 

§ 8. Släkten af Klints inflytande 

Kurt Almqvist anförde att det brev från Johan af Klint som skickats ut till styrelsen inför mötet 

illustrerar konflikten och den starka fientlighet som funnits mellan Johan och Gustaf af Klint 

sedan deras barndom. 

Vidare anförde Kurt Almqvist att viceamiral Erik af Klint upprättade ett testamente där Johan 

af Klint skulle ärva Hilma af Klints verk, ändrade sig och avsåg att testamentera verket till Gustaf 

af Klint men övertygades istället om att bilda en stiftelse som skulle tillvarata och förvalta Hilma 

af Klints efterlämnade verk. 

Kurt Almqvist anförde fortsättningsvis att Johan af Klint idag inte har något med stiftelsen att 

göra men att den gamla konflikten mellan Johan och Gustaf af Klint fortsätter att förgifta 

stiftelsen. Bland annat skickar Johan af Klint brev till olika parter med diverse anklagelser. Ett 

exempel på det är det brev som gått ut till styrelsen där Johan af Klint tar hedern av Ulrika af 

Klint. Ett annat exempel är att Johan af Klint har skickat brev till Axel och Margaret Ax:son 

Johnsons stiftelse för allmännyttiga ändamål där han anklagar den stiftelsen för att ha skadat 

Stiftelsen Hilma af Klints verk. I brevet ber han vidare, på ett sätt som närmast kan liknas vid 

utpressning, den andra stiftelsen att göra upp saken i godo och som kompensation för den skada 

som orsakats lämna en donation till Stiftelsen Hilma af Klints verk. Johan af Klint har också 
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försökt bli av med Erik af Klint som släktens huvudman och förmått Ulrika af Klint att lämna ut 

konfidentiellt material gällande stiftelsen. 

Kurt Almqvist avslutade sitt anförande med att be Ulrika af Klint att sluta ge in "kilometerlånga" 

handlingar och att berätta för släkten vad stiftelsen egentligen innebär. 

Beslutades att fastställa att släkten af Klints inflytande över stiftelsens verksamhet stadgeenligt 

ska inskränka sig till att släkten af Klints huvudman ska vara självskriven ordförande eller utse 

en person inom släkten att representera huvudmannen i stiftelsen. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. I egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. 

Kurt Almqvist ställde frågan om på vems uppdrag, mot vilket subjekt och på vilken grund det 

skulle komma att vidtas rättliga åtgärder. Ulrika af Klint svarade att det visar sig. 

§ 9. Styrelsens beslut att ge VD uppdrag att teckna tilläggsavtal med Bokförlaget Stolpe AB 

Tomas Billing redogjorde för att det sedan 2019 finns ett avtal med Bokförlaget Stolpe AB 

gällande utgivning av en tryckt catalogue raisonne. Under 2021 diskuterade Marika Stolpe och 

stiftelsens VD en utvidgning av avtalet. På ett styrelsemöte i juni 2021 diskuterades denna fråga 

ingående under ledning av Daniel Birnbaum. Tomas Billing anförde att hans minnesbild var att 

det bland annat talades om VR, AR och blockchain men inte NFTer eftersom det var ett begrepp 

som inte var allmänt känt då. 

Tomas Billing anförde vidare att VR (virtual reality) är ett samlingsbegrepp för allt som inte är 

reellt och att AR (augmented reality) kan beskrivas som VR med tillägg. NFT kan beskrivas som 

ett sätt att äga digitala tillgångar. När det gäller konst kan en NFT närmats liknas vid en digital 

affisch. På styrelsemötet i juni 2021 beslöts att ge VR-rätten till catalogue raisonne till 

Bokförlaget Stolpe och ett tilläggsavtal upprättades av stiftelsens VD. Hösten 2022 fick stiftelsen 

en förfrågan från Bokförlaget Stolpe om att förtydliga att VR-konstverk som säljs som NFTer var 

en del av avtalet. Stiftelsens VD kontaktade då Tomas Billing eftersom han har erfarenhet av att 

arbeta med immaterialrättsliga tillgångar. Tomas Billing anförde att han då ansåg och 

fortfarande anser att NFTer ingår i begreppet VR. För säkerhets skull kontrollerades frågan med 

en immaterialrättsexpert, Magdalena Jerner, som bekräftade att begreppet VR är mycket brett 

och att NFTer i detta sammanhang ska betraktas som ett av många utgivningssätt av VR-

versioner. 

Styrelsen konfirmerade att VD utfört sitt uppdrag i enlighet med styrelsens beslut och att ingen 

åtgärd var nödvändig med hänsyn till NFT-auktionen eller avtalen. 

Kurt Almqvist redogjorde sedan översiktligt för resultatet av auktionen av NFTerna. 
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Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. 1 egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. 

Specifikt anförde hon att hon var med på styrelsemötet den 1 juni 2021 och att det där inte 

framkom någon information om AR eller NFTer. Hon höll därmed inte med om beskrivningen 

ovan utan ansåg att den är en efterhandskonstruktion. Hon frågade också varför hon inte fick 

kännedom om NFT-förfrågan och vem som uppdragit till stiftelsens VD att utvidga avtalet. 

Avslutningsvis anförde hon att hon vill få noterat i protokollet att hon inte fått svar på frågan. 

§ 10. Fråga gällande Hilma af Klint NFTer och inkommen förfrågan ("BP") 

Frågan bordlagd enligt begäran i mejl från Ulrika af Klint den 7 december 2022. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. 1 egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. Hon anförde också att styrelsens stöd till utgivning av NFTer med Hilma af Klints konst 

strider mot stiftelsens alla ändamål. 

§ 11 och 12. Nyval av styrelseledamot som ersättare för Kurt Almqvist ("BP") 

Kurt Almqvist har anmält att han utträder ur styrelsen vid styrelsemötet den 14 december 2022. 

Kurt Almqvist anförde att anledningen till hans utträde inte är något bristande intresse för 

Hilma af Klint och hennes verk. Anledningen är istället att han inte är antroposof och har kommit 

till insikt om att stiftelsen bör företrädas av antroposofer då den har en antroposofisk inriktning. 

Ulrika af Klint föreslog att som efterträdare till Kurt Almqvist välja Gitte Orskou. 

Kurt Almqvist föreslog att som efterträdare till Kurt Almqvist välja Juhani Selvani. 

Beslutades att till ny ledamot utse Juhani Selvani som därigenom med omedelbar verkan 

inträder i styrelsen i Kurt Almqvists ställe. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande.1 egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. Specifikt anförde hon att en ny ledamot inte kan väljas då underlaget inte är förberett då det 

saknas information om meriter och vad personen ska tillföra styrelsen. 

§ 11 Nyval av styrelseledamot som ersättare för Kjell A Nordström ("BP") 

Kjell A Nordström har anmält att han utträder ur styrelsen vid styrelsemötet den 14 december 

2022. Kjell A Nordström anförde att anledningen till hans utträde inte heller i hans fall är något 
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bristande intresse för Hilma af Klint och hennes verk utan att han inte är antroposof och, liksom 

Kurt Almqvist, kommit till insikt om att stiftelsen bör företrädas av antroposofer då den har en 

antroposofisk inriktning. 

Beslutades att till ny ledamot utse Anders Kumlander som därigenom med omedelbar verkan 

inträder i styrelsen i Kjell A Nordströms ställe. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. I egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. Specifikt anförde hon att en ny ledamot inte kan väljas då underlaget inte är förberett då det 

saknas information om meriter och vad personen ska tillföra styrelsen. 

§ 14. Nyval av styrelseledamot som ersättare för Tomas Billing ("BP") 

Tomas Billing har anmält att han utträder ur styrelsen vid styrelsemötet den 14 december 2022. 

Tomas Billing anförde att anledningen till hans utträde, utöver att han inte heller ser sig som 

antroposof, är att han när han tillträdde åtog sig ett uppdrag, som gällde att i ökad grad 

professionalisera styrelsen och styrelsens arbete. Detta har han nu i hög grad genomfört, genom 

att se till att ekonomi, juridik och skattefrågor tas om hand på ett professionellt sätt. 

Beslutades att till ny ledamot utse Katarina Kalla De Voto som därigenom med omedelbar 

verkan inträder i styrelsen i Tomas Billings ställe. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. I egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. Specifikt anförde hon att en ny ledamot inte kan väljas då underlaget inte är förberett då det 

saknas information om meriter och vad personen ska tillföra styrelsen. 

§ 15. Övriga frågor 

Anders Kumlandet anförde inledningsvis att meritförteckning för de tillträdande 

styrelseledamöterna har skickats ut som del av underlaget inför styrelsemötet. 

Anders Kumlander anförde att han följt stiftelsen under många år och tidigare har ingått i 

styrelsen men utträdde för att få slut på stridigheter. Han riktade också ett varmt tack till de 

avgående styrelseledamöterna för omfattande och konstruktivt samarbete. 

Erik af Klint anförde att han ville tacka de avgående styrelseledamöterna för fina insatser och 

särskilt ville tacka Kurt Almqvist för att han orkat läsa Hilma af Klints svårgenomträngliga 

anteckningsböcker. 

§ 16. Nästa styrelsemöte ("BP") 

Informerades om att nästa ordinarie styrelsemöte äger rum den 10 maj 2023 klockan 16.00. 
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Beslutades att hålla ett extra styrelsemöte i slutet av januari 2023. Anders Kumlander åtog sig 

att koordinera mötet och skicka ut förslag på tid och plats för mötet. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. I egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. 

§ 17. Mötets avslutande ("BP") 

Mötets ordförande tackade samtliga deltagare och förklarade mötet avslutat. 

Ulrika af Klint reserverade sig mot beslutet och anförde upplysningsvis följande. I egenskap av 

styrelsens ordförande känner hon sig nödgad att reservera sig då hon anser att mötet inte är 

kallat i laga ordning och att det därmed inte är ett styrelsemöte utan en slumpvis sammankomst. 

Det kommer att vidtas rättliga åtgärder för att ogiltigförklara mötet och alla beslut som fattats 

där. 

Stockholm den 14 december 2022 

Magdalena Jerner 

Protokollförare 

Kjell A Nordström Anders Kumlander 

Justerare Justerare 

Ulf Wagner 

Mötets ordförande 

 Tronsal th:Ai 0922.11155574828894T, Signerat H, _ 1 V. Al' KAN    
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